
  

Protokół Nr 15.2016

z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne,

 która odbyła się w dniu 28 grudnia   2016r.

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach

Cerkiewnych.

 Stan rady - 15

Obecni radni – 15

Radni Rady Gminy obecni na sesji :

(zgodnie z listą obecności)

1.Czykwin Mikołaj

2.Misiejuk Włodzimierz

3.Czmiel Jan

4.Karpiuk Jerzy

5.Kot Michał

6.Kendyś Wiktor

7.Oksentiuk Nina

8.Rybak Mikołaj

9.Szimoniuk Walentyna

10.Szymaniuk Irena

11.Mikulicz Leon

12.Karpiuk Andrzej

13.Korch  Wieczysław

14.Leoniuk Mikołaja

15.Holonko Mikołaj

Ponadto w sesji udział wzięli :

 1. Leon Małaszewski – Wójt Gminy Dubicze Cerkiewne

 2. Mikołaj Ławrynowicz – Sekretarz Gminy Dubicze Cerkiewne



 3. Anna Kulik – Skarbnik Gminy Dubicze Cerkiewne  

4.  Konstanty German –  Komendant Placówki Straży Granicznej w Dubiczach Cerkiewnych

5. Jan Korcz – Radny Powiatu Hajnowskiego

7. Jerzy Kułaj – Przewodniczący PKRPA w Dubiczach Cerkiewnych

oraz sołtysi wsi:

1. Jan Skiepko

2.Tomasz Sajewicz.         

3.Maria Niczyporuk

            Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz. 12.
00

 otworzył 15  zwyczajną Sesję

Rady  Gminy.  Stwierdził  obecność  15  radnych,  co  umożliwia  podejmowanie  prawomocnych

uchwał.  Przywitał  zaproszonych  gości,  Wójta  Gminy,  radnych,  sołtysów  oraz  wszystkich

pozostałych uczestniczących w sesji (listy obecności radnych i pozostałych osób uczestniczących w

obradach stanowią załącznik do protokołu).

Do punktu 2

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk odczytał   porządek obrad :

1. Otwarcie sesji.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4. Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami.

5. Przedstawienie sprawozdania z realizacji  wieloletniego programu współpracy z organizacjami
pozarządowymi.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) uchwalenia Gminnego Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałanie Narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na 2017 rok.
2) zmian w budżecie gminy na 2016 rok

3) zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2016 -2033

4) uchwalenia budżetu gminy Dubicze Cerkiewne na rok 2017.

5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 
2017-2020.
6) zatwierdzenia planu pracy  Rady Gminy Dubicze Cerkiewne na 2017 rok
7) przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Gminy Dubicze Cerkiewne na 2017 rok



8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
9. Sprawy różne.
10. Zamknięcie 15 Sesji Rady Gminy

Przewodniczący  Rady   zwrócił  się  do  Rady  Gminy   o  zgłaszanie  ewentualnych  wniosków  i

propozycji  zmian  lub  poprawek  do  porządku  obrad.  Radni  nie  zgłosili  uwag.

 Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  (15  obecnych,  15  głosów  „za”)  przyjęła

powyższy porządek obrad.

Do punktu 3

            Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na

stoliku protokolanta. Stwierdził on, że jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone poprawki lub

uwagi będzie uważał, że protokół został przyjęty.

Następnie  głos  zabrał   Komendant  Placówki  Straży  Granicznej  w  Dubiczach  Cerkiewnych

Konstanty German, który złożył  życzenia z okazji  świąt Bożego Narodzenia i  zbliżającego się

Nowego Roku. Podziękował dla Wójta Gminy za dobrą współpracę i przychylność Rady Gminy,

natomiast mieszkańców Gminy zachęcił do współpracy z Placówką.

Przewodniczący Rady  Gminy Jerzy Karpiuk podziękował za życzenia życząc Komendantowi 

również wszystkiego dobrego z okazji Świąt i nadchodzącego Nowego Roku.

Wójt Gminy Leon Małaszewski również przyłączył się do życzeń i podziękował za współpracę. 

 

Do punktu 4

           Wójt Gminy Leon Małaszewski odpowiedział na interpelacje i wnioski radnych oraz

poinformował o  działalności między sesjami.

 Pismo  w  sprawie  wniosku  radnego   wsi  Witowo,  Pasieczniki  Małe,  Kraśkowszczyzna  Pana

Wieczysława Korch dotyczącego wycięcia olch w pasie drogi powiatowej Witowo – Stacja PKP

zostało przesłane do Zarządu Dróg Powiatowych.

 Wniosek Pana radnego  wsi  Jelonka,  Czechy Orlańskie  Jana  Czmiel  dotyczący wycinki  lip  w

miejscowości Jelonka jest na etapie realizacji. Pracownicy Urzędu Gminy dokonali oględzin oraz

pomiarów  obwodu  lip.  Proponujemy  jednak  aby  wniosek  o  ich  wycięcie  był  poparty  zgodą



mieszkańców  wsi  Jelonka,  ponieważ  dotarły  do  nas  głosy  sprzeciwiające  się  wycince

przedmiotowych  drzew.  Drugi  wniosek  dotyczący  odkrzaczania  drogi  gminnej  Jelonka  –

Suchowolce został zrealizowany przez naszych pracowników. Część  drzew grubszych tj. 0,25 cm

w obwodzie nad ziemią wymagają uzyskania pozwolenia na wycięcie. Wszczęcie postępowania w

powyższej sprawie i wystąpienie z wnioskiem do Starostwa Powiatowego  w Hajnówce nastąpi w

2017 roku.

 W odpowiedzi na wniosek Pana  radnego wsi Starzyna, Górny Gród Wiktora Kendyś w sprawie

zmiany  nazwy   miejscowości  pomimo  negatywnego  wyniku  konsultacji,  został  przedstawiony

Radcy Prawnemu do wyjaśnienia. Wniosek dotyczący wycinki topoli w pasie drogi powiatowej

Starzyna – Górny Gród został ponownie przesłany do Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce.

 Interpelacja  radnego  wsi  Długi  Bród,  Zabagonie  Andrzeja  Karpiuk   dotycząca  likwidacji  tam

bobrowych na kanale Istok na odcinku Wiluki – Witowo oraz wniosek sołtysa wsi Jagodniki Jana

Skiepko dotyczący rozbiórki tam bobrowych na kanale w okolicach wsi Jagodniki zostały przesłane

do  Wojewódzkiego Zarządu Melioracji  i  Gospodarki  Wodnej  w Białymstoku.  Kolejny  wniosek

radnego dotyczący podcięcia gałęzi  topoli rosnących w pasie drogi powiatowej Witowo – Długi

Bród został przesłany do realizacji do Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce.

Wniosek radnego wsi Tofiłowce Mikołaja  Rybak  dotyczący zdjęcia szandorów na zastawce we

wsi  Tofiłowce  na  kanale  Koryciski  został  przesłany  do   Wojewódzkiego  Zarządu  Melioracji  i

Gospodarki Wodnej w Białymstoku.

Zapytanie radnej wsi Stary Kornin Niny Oksentiuk dotyczący remontu drogi gminnej przy budynku

po byłej  zlewni mleka z uwagi  na niesprzyjające warunki atmosferyczne będzie realizowany w

następnym roku w miarę posiadanych środków finansowych.

Wójt Gminy poinformował również o najważniejszych zadaniach wykonanych przez Urząd Gminy

- zakończono przebudowę drogi Wiluki – Krągłe przy dofinansowaniu z rezerwy Funduszu Leśnego

na 2016 rok. Roboty zostały odebrane 16 grudnia 2016 roku, a dokumentacja z odbioru została

przedłożona do rozliczenia Nadleśnictwom Bielsk i Hajnówka - wartość robót 98646,00 zł brutto

-  wyłoniono  wykonawcę  zadania  „Odbiór  i  zagospodarowanie  odpadów  komunalnych  na  lata

2017-2018 -  wartość zadania po przetargu 163 775,52 zł brutto.

Następnie  głos  zabrał  Pan  Mikołaj  Rybak  radny  wsi  Tofiłowce  zapytał  czy  w  miejscowości

Tofiłowce planowana jest budowa kanalizacji.   

Wójt  poinformował,  że  jeżeli  obecne  wnioski  zostaną  przyjęte  do  realizacji  wówczas  można

ubiegać się o budowę II etapu i w tym etapie zostanie skanalizowana miejscowość Tofiłowce.

Informacja Wójta została przyjęta przez radę.



Do punktu 5

Sprawozdanie  z  realizacji  wieloletniego  programu  współpracy  z  organizacjami

pozarządowymi przedstawił Mikołaj Ławrynowicz Sekretarz Gminy.

Sekretarz Gminy poinformował, że Rada Gminy w 2012 roku podjęła uchwałę Nr 13.75.2012 w

sprawie przyjęcia wieloletniego programu współpracy gminy Dubicze Cerkiewne z organizacjami

pozarządowymi oraz podmiotami działalności pożytku publicznego.

 Na realizację tego zadania w budżecie Gminy na rok 2016 zostało zaplanowane 1500,00 zł.  W

trybie otwartego konkursu dofinansowano jedno zadanie pn.” XXXV Międzynarodowy Festiwal

Hajnowskie  Dni  Muzyki  Cerkiewnej,  realizowane  przez  Stowarzyszenie  „Miłośnicy  Muzyki

Cerkiewnej w Hajnówce.

Do punktu 6

1. Wnioski Pana Mikołaj Czykwin   radnego wsi Dubicze Cerkiewne
- zapytał on  o scalenie gruntów w miejscowości Dubicze Cerkiewne.
- poinformował też, że w GOZ nie ma sprzątaczki, a powinna być zatrudniona.

2.Wniosek Pana Wiktora Kendyś  radnego wsi Starzyna 
- ponowił on wniosek o wycięcie drzew na drogach powiatowych Górny Gród – Starzyna

3. Wniosek Pana  Andrzeja Karpiuk radnego wsi Długi Bród, Zabagonie, Piaski 
- poinformował on, że na drodze powiatowej Witowo-Długi Bród jest duża wyrwa, którą należałoby
zawieźść żużlem.

4. Wniosek Pana Mikołaj Holonko   radnego wsi Jagodniki 
- zgłosił on,  że w miejscowości Jagodniki nie pali się oświetlenie uliczne przy posesji nr 16

5.  Wniosek Pana Mikołaja Leoniuk radnego wsi Rutka 
- na drodze (Ukośnej) należy wyciąć drzewa przy skarpie

6. Wniosek Pana Włodzimierza Misiejuk  radnego wsi Dubicze Cerkiewne 
- na  ulicy Osiedlowej przy posesji Pana Krawczyka nie pali się oświetlenie uliczne.
- należy naprawić drogę zagumienną w miejscowości Dubicze Cerkiewne poprzez nawiezienie jej 
żwirem.
- zgłosił również, że ulica Osiedlowa jest nieprzejezdna.

7.  Wniosek Pana Michała Kot radnego  wsi Istok 
- zgłosił on  konieczność naprawy drogi granicznej

8.Wniosek Pana Jana Czmiel  radnego wsi Jelonka – Czechy Orlańskie 
- ponowił on wniosek o odkrzaczenie drogi Jelonka – Saki

9. Wniosek Pana Jerzego Karpiuk radnego wsi Werstok, Wojnówka
- wnioskował on o wyrównanie dróg jeżeli warunki atmosferyczne na to pozwolą.



 
Następnie o głos poprosił sołtys wsi Jagodniki Jan Skiepko, który zapytał dlaczego przy drodze 
wojewódzkiej po stronie ścieżki rowerowej nie zostały ustawione przystanki autobusowe.

Pan radny powiatowy Jan Korcz w odpowiedzi na zgłoszone wnioski  dotyczące wycinki drzew 
poinformował, że jest  określony harmonogram wycinki drzew i z czasem zostaną usunięte drzewa 
również na terenie gminy Dubicze Cerkiewne. Jeżeli chodzi o scalenie gruntów  przeprowadzane są
one  obecnie w gminie Narew. Na zakończenie podziękował za zaproszenie i złożył życzenia z 
okazji zbliżającego się Nowego Roku.
Przewodniczący Rady podziękował  radnemu za życzenia.

Do punktu 7

 do ppkt. 1

Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych  oraz  przeciwdziałanie  narkomanii  w Gminie  Dubicze  Cerkiewne  na
2017 rok omówił przewodniczący Gminnej  Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
Pan Jerzy Kułaj. Poinformował, że głównym celem gminnego programu jest analiza problemów
alkoholowych oraz zapobieganie negatywnym następstwom nadużywania alkoholu, ograniczenie
dostępności  alkoholu  nieletnim,  udzielanie  pomocy  i  wsparcia  rodzinom  w  których  występuje
problem  alkoholowy,  prowadzenie   profilaktycznej  działalności  informatycznej,  edukacyjnej  i
wychowawczej ze szczególnym uwzględnieniem dzieci i młodzieży.

Przewodniczący rady podziękował za przedstawienie projektu przedmiotowej uchwały.

 Pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała NR 15.112.2016

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 grudnia  2016 roku

uchwalenia  Gminnego  Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych

oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na 2017 rok

 do ppkt. 2

Projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2016 rok  został omówiony na komisji,
pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.



W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała NR 15.113.2016

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 grudnia   2016 roku

w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2016 rok

 do ppkt. 3

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne

na lata 2016 -2033  również został omówiony na komisji, pytań nie zgłoszono, projekt uchwały po

odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała NR 15.114.2016

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 grudnia   2016 roku

w sprawie  zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2016

-2033.

do ppkt. 4

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Dubicze Cerkiewne na rok 2017 przedstawił

Wójt Gminy Leon Małaszewski. 

Poinformował, że planowany jest  dochód na 2017 rok  w wysokości 6 422 450 zł, natomiast 

wydatki w wysokości 6 473 450 zł, planowana jest  również rezerwa ogólna  w wysokości 10 000zł,

oraz celowa zgodnie z ustawą o zarządzaniu kryzysowym w wysokości  15 000 zł. Zaplanowane 



zostały następujące zadania inwestycyjne do realizowania w 2017 roku na kwotę  1 095 000,00 zł.

 -  budowa  odcinka drogi Jelonka – Czechy Orlańskie o długości ok. 660m o wartości – 250 

000,00zł.

 - poprawa infrastruktury drogowej poprzez przebudowę ul. Osiedlowej (od drogi wojewódzkiej do 

skrzyżowania z ul. Polną)   i części ul. Polnej w Dubiczach Cerkiewnych (od drogi wojewódzkiej w

kierunku zalewu) wartość inwestycji  835 000,00 zł. 

- modernizacja budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Wojnówka poprzez adaptację 

pomieszczenia na łazienkę w wysokości 10 000,00zł. 

W bieżącym roku będą też składane wnioski o dofinansowanie inwestycji na przebudowę 

hydroforni oraz budowę kanalizacji, Pojawiła się też  możliwość składania wniosków do Lokalnej 

Grupy Działania Puszcza Białowieska na remont świetlic wiejskich. Urząd Gminy Dubicze 

Cerkiewne  będzie też  realizować wspólnie z Generalną Dyrekcją  Lasów Państwowych inwestycje

drogowe polegające na poprawie infrastruktury drogowej.

Wójt Gminy podkreślił, że budżet planowany jest na miarę możliwości, potrzeby są znacznie 

większe, ale należy planować zgodnie z posiadanymi środkami finansowymi. 

Po  krótkiej dyskusji radni zaproponowali aby w 2017 roku odwiedzić wszystkie świetlice wiejskie 

na terenie naszej gminy.

Przewodniczący Rady podziękował za wyjaśnienia i odczytał projekt uchwały w sprawie  

uchwalenia budżetu gminy Dubicze Cerkiewne na rok 2017 następnie poddał pod głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała NR 15.115.2016

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

        z dnia 28 grudnia   2016 rok

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Dubicze Cerkiewne na 2017 rok



 do ppkt. 5

Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dubicze

Cerkiewne  na  lata  2017-2020  został  omówiony  na  komisji,   pytań  nie  zgłoszono,  projekt  po

odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

   Uchwała NR 15.116.2016

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

        z dnia 28 grudnia   2016 rok

w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata

2017-2020 

do ppkt. 6

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy  Rady Gminy Dubicze Cerkiewne na 2017

rok.  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  na  komisjach  Radni   opracowali  i  zaplanowali

tematykę posiedzeń oraz termin ich realizacji tworząc plan pracy rady. Pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.

 W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

   Uchwała NR 15.117.2016

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

        z dnia 28 grudnia   2016 rok

w sprawie zatwierdzenia planu pracy  Rady Gminy Dubicze Cerkiewne na 2017 rok.



Do ppkt. 7

Projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia  planów pracy  komisji  stałych Rady  na  2017  rok.  Został

omówiony przez Pana Jerzego Karpiuk poinformował  iż  każda  komisja  działająca  przy  Radzie

Gminy Dubicze Cerkiewne opracowała plan pracy określając temat  posiedzeń i termin realizacji.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.

 W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

   Uchwała NR 15.118.2016

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

        z dnia 28 grudnia   2016 rok

w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady na 2017 rok.

Do punktu 8.

Odpowiadając na interpelacje i zapytania radnych Wójt Gminy Leon Małaszewski   poinformował, 

że wszystkie wnioski nie podlegające kompetencji naszej gminy  zostaną przekazane właściwym 

podmiotom celem załatwienia. 

Poinformował natomiast,t że jeżeli chodzi o zawiezienie wyrwy na  drodze  powiatowej Witowo – 

Długi Bród zostanie zawieziona żużlem w najbliższym czasie. Natomiast jeżeli chodzi o nie palące 

się lampy będą na bieżąco wymieniane żarówki. 

Do punktu 9.

W sprawach różnych radni dyskutowali nad sprzedażą mieszkań w budynku mieszkalnym w 

Dubiczach Cerkiewnych. Na dzień dzisiejszy wykonany jest operat z wartością rynkową 

nieruchomości lokalowej, mieszkania są zwolnione z opodatkowania  podatkiem  vat w związku z 

tym radni zaproponowali mieszkańcom udzielenie bonifikaty w wysokości 23% wartości 

nieruchomości. Wójt poinformował, że jeżeli chodzi o poniesione dochody i wydatki to są one 



równomierne, gmina zakupuje opał na jedno mieszkanie, ale nie opala. Koszty utrzymania znacznie

by  wzrosły, gdyby należało je  remontować.

Po dyskusji radni zdecydowali, że należy się spotkać z mieszkańcami i upoważnili 

Przewodniczącego Rady, Wójta, Sekretarza i skarbnika do spotkania z zainteresowanymi 

mieszkańcami w celu podjęcia decyzji.

Przewodniczący Rady odczytał podanie mieszkańców wsi Kraśkowszczyzna  z prośbą o ujęcie do 

budżetu gminy na 2017 rok remontu nawierzchni drogi o długości 300m.

W odpowiedzi na podanie Wójt poinformował, że jest ona planowana do remontu z funduszu 

leśnego.

Na koniec Wójt Gminy Leon Małaszewski podziękował radnym za uchwalenie budżetu na 2017 

rok i współpracę, jak najwięcej zrealizowanych inwestycji oraz  życzył dużo zdrowia.

Przewodniczący Rady Jerzy Karpiuk również złożył życzenia z okazji  zbliżającego się Nowego 

Roku oraz zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.

    

Do punktu 10

W związku z  wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy podziękował

radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym o godzinie 14.00 zamknął obrady  15

Sesji Rady Gminy.

                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                               Jerzy Karpiuk

Protokołowała: Ludmiła Pietruczuk                                                      

 




